
 

Referat af DUNs Generalforsamling 2025 

 
3. juni 2025, kl. 9.00-10.30 

 

Online i Zoom:  https://syddanskuni.zoom.us/j/65375660065  
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1. Valg af dirigent 
Lars Ulriksen blev valgt, og erklærede at generalforsamlingen er lovligt indkaldt. Der er over 10 
deltagere, hvorfor den opfylder vedtægternes krav.    
 

2. Valg af referent 
Jakob Ejersbo valgt  
 

3. Godkendelse af dagsorden 
Godkendt  
 

4. Forpersonens beretning (Tidsinterval 9.05 – 9.15)         

v/ Søren Smedegaard Bengtsen, forperson for DUN 

Se vedhæftede  

 

Søren takkede bestyrelsen for et godt samarbejde og fremhævede, hvordan dens sammensætning 

afspejler DUN’s brede tilgang til universitetspædagogik gennem medlemmernes forskellige 

institutionstyper og roller.  

Bestyrelsen har afholdt fire møder i løbet af året der er gået - to online og to fysiske.   

 

Søren konstaterede, at DUN dækker universitetssektoren godt, og har et stabilt medlemstal. Udover de 

danske universiteter, tæller også Grønlands Universitet, Forsvarsakademinet og Det Kongelige Bibliotek 

som institutionsmedlemmer. Der er også mange aktive medlemmer der arbejder på andre videregående 

uddannelsesinstitutioner, og det kan være vi bør overveje om DUN skal række bredere ud.  

 

Søren fremhævede DUN’s stærke interne kommunikation og pegede på potentiale for at styrke den 

eksterne indsats.  

 

Ydermere fremhæves SIGerne som (måske) DUNs vigtigste arbejde. Den årlige SIG-rapport vidner om en 

bred vifte af aktiviteter, som engagerer mange medlemmer i DUN. Samme engagement ses ligeledes på 

den netop afholdte DUN Konference, hvor SIGerne var meget aktive, både med bidrag og med en 

velbesøgt SIG Bazar og mange SIG møder.  

 

Søren orienterede om, at der har været afholdt 3 DUO (Danske Universitetspædagogiske Oplæg) 

webinarer, henunder et i anledning af DUNs 30-års jubilæum. Her berettede tidligere forpersoner om 

DUN og universitetspædagogikkens udvikling gennem de sidste 30 år.  

 

Herudover faciliterer DUN værdifuld videndeling og erfaringsudveksling mellem landets pædagogiske 

centre, særligt gennem afholdelse af centerledermøder.  

 

Søren orienterede om temaer i DUN fra året 2024 – 25 

På de indre linjer var det: 

https://syddanskuni.zoom.us/j/65375660065
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• Dialog og formidling af universitetspædagogisk forsknings- og udviklingsarbejde via en lang 

række formater og kanaler. 

• DEI og DEI’s rolle i universitetspædagogikken har være behandlet i lyset af det politiske fokus, 

der har været, særligt i USA, men også i stigende grad i Danmark. Det gør det vigtigt at fastholde 

DUNs demokratiske, inkluderende og mangfoldige foreningskultur samt tilgang til 

universitetspædagogik.  

• Der har været gode eksempler på samarbejde mellem SIGerene om fælles arrangementer, og 

der er her en stor gevinst at hente. 

•  Der har været et godt samspil med sekretariatet, der er et vigtigt anker for DUNs arbejde.   

 

På de ydre linjer var det: 

• Skandinavisk samarbejde. Efter et indledende møde deltog Søren online i det norske netværks 

bestyrelsesmøde, hvor der var stor interesse for at drøfte de økonomiske og politiske rammer 

samt organiseringen af universitetspædagogik i de respektive lande. Et af resultaterne var at tre 

medlemmer af bestyrtelsen fra Norge deltog i DUNK, og at der er interesse for fremtidigt 

samarbejde. En fællesskandinavisk ansøgning koordineret af Nikolaj fik desværre afslag i første 

omgang.  

• Christina repræsenterede DUN i Danske Universiteters udvalg vedr. udpegning af årets 

underviser.  

• Der har været fokus på hvordan DUN kan fungere som forum for dialog vedr. implementering af 

kandidatreformen, men man afventer stadig at overordnede rammer er fastlagt.  

 

Drøftelse: Nikolaj orienterede om, at der trods afslaget er fortsat interesse blandt de danske deltagere, 

og at der snart afholdes møde med de øvrige skandinaviske partnere. 

 

Generalforsamlingen tager forpersonens beretning taget til efterretning.  

 

5. Dansk Universitetspædagogisk Tidsskrift (Tidsinterval 9.15 – 9.25)                   

v/ Rikke Toft Nørgård, ansvarshavende redaktør 

Se vedhæftede  

 

Rikke gav en status for arbejdet i DUT-redaktionen. Hun fremhævede at redaktionen har medlemmer fra 

forskellige institutionstyper, og med forskellige roller i det universitetspædagogiske arbejde. Marianne 

Georgsen, VIA, er udtrådt af redaktionen og Ditte Jacobsen fra KP er indtrådt. Redaktionen mødes hver 

måned. Halvdelen af møderne er kortere onlinemøder resten længere fysiske møder.  

 

Rikke understregede, at redaktionen har fået ansvaret for at sikre DUT’s fortsatte relevans og kvalitet. 

Året bød på to store numre med mange bidrag – uden at gå på kompromis med de faglige krav. 

Rikke orienterede ydermere om, at redaktionen har arbejdet med at revidere bedømmelseskriterier, 

samt med at ophæve skellet mellem videnskabelige og faglige artikler, som redaktionen ikke fandt 

meningsgivende længere.  

 

Rikke applerede til at flere medlemmer meldte sig som bedømmere, da det kan være en udfordring at 

finde bedømmere til de indkomne artikler. 
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Der blev spurgt til mulighed for special issues. Rikke svarede, at der er mulighed for at have 

temasektioner i DUT. Hun orienterede endvidere om at redaktionen løbende arbejder med udvikling af 

DUT’s opbygning 

 

Generalforsamlingen tager redaktørens beretning til efterretning   

 

6. DUNs økonomi - godkendelse af regnskab for 2024 (Tidsinterval 9.25 – 9.35)                   

v/ Nikolaj Stegeager, kasserer 

 

Nikolaj fremlagde regnskabet og bemærkede, at DUNs økonomi er vendt fra faldende egenkapital til 

overskud. Det skyldes bl.a. prisregulering af kontingentet og en strategi om, at DUNK skal give overskud. 

DUNK24 havde mange deltagere og bidrog positivt til DUNs økonomi. Derudover er der skåret ned på en 

række udgifter. Dog viste den planlagte beskæring på DUT, ikke at være holdbar, da der blev lagt for 

stort arbejdspres på redaktionen og sekretariatet. Beslutningen blev ændret, men så sent, at udgiften til 

f.eks. korrektur, først bliver betalt i 2025. DUNs resultat for 2024 er derfor ca. 19.000 kr. for stort  

 

Særligt for dette regnskabsår er også, at DUN altid har haft regnskabsår fra 1. februar til 31. januar det 

efterfølgende år. Det har givet problemer rent bogføringsmæssigt, så det blev besluttet at ændre 

regnskabsåret så det følger kalender- og finansår, ved at lave regnskabsåret for 2024 på 11 måneder fra 

1. februar 2024 til 31. december 2024. Betaling for sekretariat reduceres dermed med 1/12, mens alt 

andet er uændret. Det giver derfor en engangsbesparelse på ca. 43.000 DKK. Vigtigst er det dog at 

notere, at det fremadrettet er nemmere at forstå samt lave regnskab i DUN.  

 

Revisor anbefalede, pga. den store egenkapital, at DUN fremover skal satse på, at udgifter og indtægter 

er mere i balance.  

 

Bestyrelsen godkendte det fremlagte regnskab  

 

 Bilag 1: Regnskab for 2024  

 Bilag 2: Revisorbemærkninger 

 
7. DUNs økonomi – oplæg til drøftelse af DUNs økonomi fremover samt godkendelse af budget 

2025 (Tidsinterval 9.35 – 9.45)                 

v/ Nikolaj Stegeager, kasserer 

Nikolaj redegjorde for budgettet for 2025, der er gældende fra 1. januar 2025 til 31. december 2025. 

Budgettet viser et underskud, men det skyldes en beslutning om at forny DUNs hjemmeside og visuelle 

identitet, da den platform hjemmesiden var på ikke længere blev opdateret og derfor ikke kunne leve op 

til f.eks. GDPR-lovgivningen. Det giver en ekstra udgift på ca. 115.000 DKK.  

 

Generalforsamlingen besluttede at fastholde kontingentet for individuelle medlemmer på 500 DKK årligt, 

svarende til den ’rabat’ man får som medlem ved deltagelse på DUNK.   

 

Budgettet blev taget til efterretning  

 

https://view.officeapps.live.com/op/view.aspx?src=https%3A%2F%2Fdun-net.dk%2Fmedia%2F3028840%2Fdun-regnskab-2024-generalforsamling.xlsx&wdOrigin=BROWSELINK
https://view.officeapps.live.com/op/view.aspx?src=https%3A%2F%2Fdun-net.dk%2Fmedia%2F3028843%2Fdun-revisorpaategning-marts-2025.docx&wdOrigin=BROWSELINK
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> Bilag 3: Budgetudkast for DUN 2025 og 2026 

 

 

8. Valg af bestyrelse og suppleanter (Tidsinterval 9.45 – 10.00)        

 

 Bilag 4:  Kandidater til DUNs bestyrelse 

 

Bestyrelsen består af maksimalt 9 bestyrelsesmedlemmer. 3 bestyrelsesmedlemmer fortsætter i det 

andet år af deres valgperiode. Der skal vælges 6 medlemmer og 2 suppleanter. 

 

Følgende stillede op til valg:  

 

• Følgende blev valgt til bestyrelsen  

o Karl-Heinz Pogner, CBS  

o Merethe Hollen AAU 

o Nikolaj Stegeager, AAU  

o Rikke Toft Nørgaard, AU  

o Sidsel-Marie Winther Prag, CBS  

Søren Smedegaard Bengtsen, AU  

• Følgende blev valgt som suppleant til bestyrelsen  

o Vitus Vestergaard, SDU 

 
Følgende fortsætter 2. år af deres valgperiode:  
Christina Juul Jensen, KU 

Ditte Strunge Sass, DTU 

Marie Larsen Ryberg, KU 

 

9. Valg af revisor 

 

Følgende stillede op og blev valgt  

Rie Troelsen, SDU  

  

10. Vedtægtsændringer (Tidsinterval 10.00 – 10.10)       

 

a. Bestyrelsen anbefaler at de der ønsker at blive individuelt medlem ikke længere skal 

godkendes af bestyrelsen. Det er vurderingen at denne ansøgningsprocedure er unødvendig. 

Sekretariatet kan ikke huske at der de seneste 9 år er blevet afvist ansøgere og i enkelte 

tilfælde er interesserede ikke vendt tilbage efter at være blevet oplyst om proceduren.  

Ændringen vil kræve at man ændrer §4.  

 

Nuværende formulering: Stk. 1: Enkeltpersoner kan på baggrund af en ansøgning optages som 

individuelt medlem på særlige vilkår, hvilket hentyder til, at individuelle medlemmer ikke har stemmeret 

ved generalforsamlingen og ikke kan deltage i bestyrelsesarbejdet. 

Stk. 2: Bestyrelsen træffer beslutning om enkeltpersoners optagelse på baggrund af en kort, skriftlig 

begrundelse, der efterspørges af DUN, efter enkeltpersonen har registreret sig som kommende medlem 

på DUN-net.dk. 

https://view.officeapps.live.com/op/view.aspx?src=https%3A%2F%2Fdun-net.dk%2Fmedia%2F3028846%2Fdun-budget-2025-og-2026-til-generalforsmling.xlsx&wdOrigin=BROWSELINK
https://dun-net.dk/media/3023904/kandidaturer-til-duns-bestyrelse-2.pdf
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Stk. 3: Kontingent for enkeltmedlemmer fastlægges årligt af generalforsamlingen i forbindelse med 

behandling af budgettet for det følgende år.  

 

Enstemmig vedtaget.  

 

Indstillet formulering: Stk. 1: Enkeltpersoner kan optages som individuelt medlem på særlige vilkår, 

hvilket hentyder til, at individuelle medlemmer ikke har stemmeret ved generalforsamlingen og ikke kan 

deltage i bestyrelsesarbejdet. 

 

b. Bestyrtelsen anbefaler en ændring af formulering vedr. offentliggørelse af referat af 

generalforsamlingen så den bedre afspejler praksis. Det vil kræve at man ændrer §10. 

 

Nuværende formulering af §10: Der tages referat af generalforsamlingen, som offentliggøres via 

adresselisten senest 1 måned efter generalforsamlingen. 

 

Indstillet formulering af §10: Der tages referat af generalforsamlingen, som offentliggøres på 

foreningens hjemmeside senest 1 måned efter generalforsamlingen 

 

Enstemmigt vedtaget.  

 

11. Eventuelt 

 

Karl Heinz Pogner foreslår, at bestyrelsen beslutter at SIGerne og DUN Konferencen fremover bliver 

selvstændige punkter på generalforsamlingens dagsorden. 

 

12. Drøftelse af DUNs fremtidige fokus og aktiviteter (Tidsinterval 10.10 – 10.30)        

Bestyrelsen ønsker at drøfte med Generalforsamlingen særligt to punkter:  

a) DUNs rolle i det forandrede landskab for videregående uddannelse i Danmark, samt om DUN skal 

åbne mere op for medlemskab og samarbejder med institutioner for videregående uddannelse ud 

over universiteterne. Endda i hvor stort omfang dette bredere perspektiv på videregående 

uddannelse skal præge DUNs arbejde mere grundlæggende.  

 

Søren motiverede bestyrelsens ønske om at drøfte DUNs rolle i et forandret 

uddannelseslandskab, hvor forskellene mellem universiteter og andre videregående 

institutioner er mindsket. Det bør derfor overvejes, om DUN fremover skal fokusere bredere på 

pædagogik i videregående uddannelser – og ikke kun universitetspædagogik.  

 

Bjarne Simmelkjær berettede om sin frygt for, at en bredere tilgang til pædagogikken vil 

betyde, at en væsentlig mindre del af DUNs aktiviteter vil være relevante for ham, og andre der 

beskæftiger sig med universitetspædagogik. Han mener, at et mindre universitetsfokuseret 

DUN ikke vil være så attraktivt at arbejde ind i.  

 

Karl Heinz Pogner påpegede, at universiteter kan lære af andre videregående uddannelsers 

pædagogiske udvikling. Et bredere fokus vil også bringe DUN i tråd med internationale og 

nordiske strukturer, og DUN har allerede mange aktive medlemmer andre videregående 

uddannelsesinstitutioner. 
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Nickolaj Stegeager understregede, at DUN står stærkt med høj aktivitet og sund økonomi. En 

ændring i fokus bør derfor ses som en mulighed – ikke et behov. Samtidig kan man se det 

forandrede landskab for videregående uddannelser i Danmark, på samme måde som den 

struktur der er i mange andre lande med research intensive og mindre research intensive 

universiteter.  

 

Lotte Rienecker understreger også, at der er mange aktive medlemmer fra andre videregående 

uddannelsesinstitutioner, og DUN bør være åben for at disse kan bidrage på samme vilkår som 

universiteterne. Det vil blandt andet give mere energi i det faglige arbejde. Lotte påpeger 

ligeledes, at Hanne Leth i forbindelse med jubilæumsarrangementet gav udtryk for, at der også 

fra politisk side, er et ønske om et bredere samarbejde blandt videregående 

uddannelsesinstitutioner i Danmark. Det vil være mest relevant at starte med at kontakte de 

medlemmer fra andre videregående institutioner der allerede er aktive, og finde ud af hvordan 

DUN giver værdi for deres pædagogisk arbejde, og hvordan DUN kan være mere værdifuld for 

de videregående institutioner  

 

Lars Ulriksen foreslog, at bestyrelsen arbejder med problemstillingen i to trin: først at åbne for 

intuitionsmedlemskaber for andre videregående institutioner, og dernæst ændre DUNs profil. 

Han påpegede ydermere, at hvis DUN får en bredere medlemsskare er DUN også forpligtet 

fagligt, f.eks. ved at DUNK adressere både universitetspædagogik og professionspædagogiske 

emner.  

 

Nikolaj afslutter og pointerer, at DUN allerede har en bred tilgang til universitetspædagogik, og 

det er højst sandsynligt derfor, at DUN allerede har mange medlemmer, som ikke er ansat på 

de danske universiteter.  

 

b) Feedback og ideer fra Generalforsamlingen til mulige temaer og fokuspunkter for DUN’s arbejde i 

det kommende DUN-år (2025-2026). 

 

Lars Ulriksen foreslog, at DUN med fordel kunne have fokus på kandidatreformen i den 

kommende periode. Han pegede på to mulige tilgange:  

1. De planlægningsmæssige udfordringer: hvordan bygger man uddannelser op indenfor 

de uddannelsesformer, som reformen arbejder med  

2. Hvilke indholdsmæssige udfordringer er der ift. de nye uddannelsesformer  

 

Bjarne Simmelkær Sandgaard Hansen orienterede om at SIGen i ’Uddannelsesudvikling af 

videregående uddannelser’ har lagt en plan for en række arrangementer, som centrerer sig 

om kandidatreformen. Flere nævnte at det kunne give et godt bidrag til arbejdet med 

kandidatreformen, og pegede på muligheden for at SIGen i ’Uddannelsesudvikling af 

videregående uddannelser’ kunne samarbejde med andre SIGer om arrangementet, samt 

afholde dem som åbne arrangementer.   

 

Lars orienterede derudover om, Videnskabernes Selskab’s Uddannelseskomite har igangsat et 

arbejde med at undersøge udviklingen i forholdet mellem universiteter og 

professionshøjskoler. Der forventes en rapport i det tidlige efterår. Dette kan være relevant 

ift. overvejelserne om, hvorvidt DUN skal have et bredere fokus på videregående uddannelser.  
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Søren takkede for bidrag som bestyrelsen vil tage med i sit videre arbejde, og Lars sluttede af 

med at takke de fremmødte for aktiv deltagelse i generalforsamlingen  


